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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. január 22-én 

17.00 órai kezdettel  2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 38. sz. alatti  Kiss Kálmán Művelődési Ház 

nagytermében megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Jelen lévő önkormányzati képviselők: 

 

                                   Márok Csaba  polgármester 

 Cseke Ottó alpolgármester 

 Bán Balázs képviselő 

 Dr. Baranyai Mariann képviselő  

 Masinka Csabáné képviselő 

 Molnárné Troppert Mária képviselő 

 

 

Jelen lévő tanácskozási joggal meghívottak: 

 

 Borbély Anikó aljegyző 

 Móricz Csabáné                   Mezőfalva Nagyközség Német Nemzetiségi  

                                                                                Önkormányzatának elnöke 

                                    Kondor Lászlóné  Tündérkert Óvoda intézményvezetője 

 Jaksics Erzsébet Petőfi Sándor Általános Iskola, Szakiskola 

  EPSZ és AMI igazgatója 

 Nikolinné Héring Edit Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti  

  Intézmény vezetője 

 Ijjas Gizella művelődésszervező 

 Horváth István  könyvtáros 

 

Jelen vannak továbbá:   mezőfalvi lakos 35 fő 

                                         jegyzőkönyvvezető:  Feketéné Hevesi Andrea     ügyintéző 

 

 

Márok Csaba polgármester köszönti a megjelenteket, és megállapítja, hogy a Képviselő- 

testület 6 fővel határozatképes. A közmeghallgatás napirendjére az alábbi javaslatot teszi:  

 

1.) Tájékoztató a 2013. évi költségvetési javaslatról, 2013. év főbb feladatai 

 

              Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

A szavazáskor jelen van: 6 fő 

Szavazott: 6 fő 

Igen szavazat: 6 db 

Nem szavazat: 0  

Tartózkodás: 0  

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának 

6/2013. (I.22.) számú képviselő-testületi határozata 

 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közmeghallgatás 

napirendjére tett ajánlást az alábbiak szerint elfogadja: 

 

Napirend:  1.) Tájékoztató a 2013. évi költségvetési javaslatról, 2013. év főbb feladatai 

 

           Előadó: Márok Csaba polgármester 

 

Felelős: Márok Csaba polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

Tárgyalt napirend:  
 

1.) Tájékoztató a 2013. évi költségvetési javaslatról, 2013. év főbb feladatai 

 

Márok Csaba polgármester szóbeli előterjesztését azzal kezdte, hogy a 2012. és a 2013. év 

nagyon komoly átalakításokról szól. Az iskola fenntartója az állam lett, ezzel  felelőse is az 

oktatásnak, valamint az Állam lett a pedagógusok munkáltatója is. 3000 fő fölötti 

önkormányzatok választhattak, hogy kívánják e működtetni az iskolájukat. Mezőfalva a 

működtetést választotta. Az iskola két részre oszlott személyi állományát tekintve: a 

pedagógusok átkerültek a Klebersberg Intézményfenntartó Központhoz, az Önkormányzatnál 

maradtak a takarítók és a karbantartók. Döntésünket az befolyásolta, hogy új, modern, 

takarékos iskolánk van, ezért ismertet néhány számot. 2008-2009. évi összesített gáz- és 

villanyköltségünk: 8 millió Ft volt, 2009-ben: 8,5 millió Ft,  2010-es évben csak 

villanyköltség volt, mert a geotermikus fűtés miatt a gázórát leszereltettük, így az áramszámla 

5.800.000,- Ft volt. Itt 3 -  4 millió Ft-os megtakarításról beszélünk.  

 

Kialakításra került a járási rendszer az önkormányzatok személyi állományából és 

eszközeiből. Mezőfalva 2 fő átadására volt kötelezett. Ez olyan szempontból jónak bizonyult, 

hogy az átkerülő, középfokú végzettségű kollégák munkahelye és  jogviszonya megmaradt.  

Kértünk egy járási kirendeltséget, mely azért pozitív, mert a járáshoz átkerült feladatok egy 

részét Mezőfalván, helyben tudják elintézni a lakók, és nem kell utazniuk. A gyámügyi 

igazgatás kivételt képez, mert az kizárólag Dunaújvárosban intézhető.   

 

A Polgármesteri Hivatal tekintetében új típusú fűtési módszer irányába indultunk el  egy  

úgynevezett faaprítékos kazánnal, amely beruházás összesen 11.000.000 Ft-ba kerül, ezzel 

összefüggően  2 fő egyéves foglalkoztatását a Munkaügyi Központ finanszírozza. Ez a kazán 

a már meglévő gázkazán mellé kerül beállításra, így három intézmény fűtését tudjuk 

megoldani. Plusz költséget a faaprító gép működtetése jelent. Jó dolognak tartja, hogy a lakók  

tavaszi hulladékait, fanyesedékeit meghatározott mennyiségben, esetleg napokon az 

Önkormányzat a fűtéshez fel tudja használni. A Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti 

Intézménynél is sikeres volt a pályázatunk, így ott egy 40 KW-os kazánt fogunk működtetni. 

Mindenhol a takarékosság a cél.  

 

A Polgármesteri Hivatal személyi állományában változás még, hogy Dr. Woth László 

címzetes főjegyző nyugdíjba vonult, február végéig azonban még állományban van, március 
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1-jével új jegyző fogja ellátni a feladatot. Az Önkormányzati törvény változásából adódóan új 

szabály,  hogy a polgármester pályázat kiírása alapján dönt a jegyző kinevezéséről.  

 

Dr. Bartos Krisztina háziorvos várhatóan szeptemberben áll ismét munkába. Két 

asszisztensnő nyugdíjba vonul, egyet továbbfoglalkoztatunk, a másik munkaviszonya 

megszűnik. Plusz felvételben nem tudunk gondolkodni, a megmaradó embereknek kell a 

feladatot ellátni. Új feladat-ellátási szerződéseket kötöttünk a vállalkozó orvosokkal. Sidó 

Károlyné nyugdíjazásával új védőnőt választott a Képviselő-testület Kele Krisztina 

nagyvenyimi pályázó személyében.  

 

Az Óvoda tekintetében is feladatfinanszírozás van, ezért is okoz problémát a gyermeklétszám 

csökkenése. Vegyes csoportok kialakításában is gondolkozunk. Ennél az intézménynél 3 fő 

nyugdíjba vonulásával kell számolnunk.   

 

A Szociális, Családsegítő és Gyermekjóléti Intézménynél 4 fő határozott idejű szerződését 

nem tudtuk meghosszabbítani, ők egyrészt nyugdíjba vonultak, illetve távol lévő dolgozókat  

helyettesítettek. A kapott normatíva alapján nem tudjuk finanszírozni a további 

foglalkoztatásukat. Épületenergetikai fejlesztést kívánunk itt is végrehajtani.  

 

Konyha esetében 1 fővel csökkent a létszám, miután egy dolgozó felmondott, a helyét 

közfoglalkoztatásban próbáljuk megoldani.    

 

Önkormányzatunk tekintetében a személyi jövedelemadóból elvittek 160.000.000,- Ft-ot, a 

gépjárműadó 60 %-át, iparűzési adó 5%-át.  

 

A falu régi problémája a Semmelweis utca rendkívül rossz állapotú bejárója, ezzel az orvosi 

rendelő megközelíthetőségének problémája. Az idei évben erre ajánlatot kérünk, igyekszünk 

ezt az utcarészt kijavítani. 

 

Folytatjuk a régi tanácsháza felújítását, és ezúton megköszöni  mindazok  támogatását, akik a 

szervezett önkéntes munkákban részt vettek. Az  összefogás példaértékű volt, ezért  a jövőben 

is folytatjuk a felújítást.  

 

Tavaly elkezdtünk a kertekkel foglalkozni, mert nagyon fontos,  hogy egészségesebb 

élelmiszer kerüljön a konyhára.  

 

A Szociális Bizottság hatáskörébe tartozó eseti segélyekre fordítható összeg sajnos csökkeni 

fog, hiszen a keretösszeg is alacsonyabb mértékű lesz. A Bizottság széles körű szakmai 

munkát végez, véleménye szerint jól, az élethelyzethez mérten osztják a támogatást.  

 

Köztemető fenntartása az önkormányzat kötelező feladata. Nálunk a temető egyházi 

tulajdonban van, azonban az önkormányzat fizeti a közüzemi számlákat. 2012-ben 261.000,- 

Ft normatívát kaptunk, ehhez képest csak a  szemétszállítási díj volt  761.000,- Ft.  

 

A hitelkonszolidáció két tételből tevődött össze, a csatornahitel 75.000.000,- Ft,  a 

folyószámlahitel 30.000.000,- Ft volt.  

 

A felújított és átépített Művelődési Házat kezdjük belakni, a községi rendezvények és a 

klubszerű foglalkozások száma is több lesz. A rendezvényszervezésnek nagyon szigorú 

feltételei vannak, és ha nem felelünk meg a hatósági előírásoknak, szigorúak a  szankciók. A 
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civil szervezetekkel folyamatosan konzultál a Képviselő-testület. Az eddigi tapasztalatok 

alapján erre a  részükről is igény van. A 2013. évi vigasságokra próbálunk beadni egy testvér-

települési pályázatot Kisújfalu és Herzogsdorf-fal való kapcsolat érdekében, jelenleg az 

adatbekérési szakaszban vagyunk. 

 

További  tervezett, illetve folyó pályázataink az épületenergetikai pályázatok, azon belül  a 

napelemekre vonatkozó. Csatorna-beruházás kapcsán lezárult a kivitelezői közbeszerzés, 

reméljük, hogy tavasszal elkezdődhet a munka. 

 

Költségvetéssel kapcsolatban elmondja még, hogy 5 részből, illetve  költségvetésből áll össze 

a 2013-as költségvetési év, amelyben  526.516  ezer Ft bevételi és kiadási főösszeggel 

számolunk.  

 

Köszöni, hogy meghallgatták, és képviselő-társaival együtt várja a javaslatokat, 

észrevételeket, kérdéseket.  

 

Lakossági javaslatok, észrevételek és kérdések: 

 

Kovács György mezőfalvi lakos arról érdeklődött, hogy a József nádor utcán a postánál lévő 

szakaszt az idén az Önkormányzat meg tudja-e javíttatni, mert rendkívül rossz állapotban van. 

A Kinizsi utcát javítgatták úgy, hogy néhány lakó összegyűjtötte a pénzt a salakra, amelyet 

elterítettek, de elég kátyús, belefér-e az idei évi költségvetésbe?  

 

Márok Csaba polgármester elmondta, hogy azért nem tudunk aszfaltozni, mert ez az 

útszakasz kb. 400 m hosszúságú, a rendelkezésre álló pénz biztosan nem elegendő. 

 

Megemlíti, hogy a kóbor kutyákról a beszédében nem szólt, ami éves szinten 700.000 - 

800.000,- Ft nagyságrendű. Egy kutya befogása kb. 20.000,- Ft-jába kerül az 

Önkormányzatnak.  

 

Horváth László mezőfalvi lakos kérdése arra irányult, hogy a megszaporodott betörések 

miatt a térfigyelő kamerák beszerzésével hogyan állunk? 

 

Márok Csaba polgármester válaszában elmondta, hogy a térfigyelő kamerákra volt beadott 

pályázatunk, amely azonban előfinanszírozást igényel, ezért eddig nem tudtuk megvalósítani. 

A pályázatban szereplő több, mint kettő millió forintot azért betervezzük az idei évben. 

Valóban megszaporodtak a betörések, ezért a közbiztonsággal mindenféleképpen foglalkozni 

kell. A polgárőrséggel és a rendőrséggel  már felvette a kapcsolatot. Véleménye szerint a 

betörések érdekesek, a sárbogárdi útszakasz a legfrekventáltabb. Továbbra is kéri a lakosság 

segítségét.     

 

Kristofory Valter plébános elmondta, hogy a templomkertben a bejárat mellett elhelyezkedő 

két vascsövet is elvitték, és kezdik az ablakpárkányokat leszedni. A rendőröknek is szólt ez 

miatt.  

 

Győrfiné Nagy Irén mezőfalvi lakos elmondta, hogy Hercegfalván született, több évig 

azonban máshol élt, de 2001-ben visszatért ide. A polgármester beszédéből kiemelte a 

kiskertművelés fontosságát. Szerinte a Művelődési Ház, amely nem kevés pénzből készült el,  

gyönyörű lett.  Úgy véli, hogy  a ház a népművelésről szól, amibe beletartozik mindenki, 
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azonban megítélése szerint a programok politikai  színezetűek és egyoldalúak, az idősek, akik 

megtették kötelességüket kevésbé kapnak teret, úgy véli, hogy évek óta el vannak feledve.  

 

Dr. Baranyai Mariann képviselő kérte a felszólalót, hogy fogalmazza meg kérdését, mert a 

közmeghallgatáson más is szeretne szóhoz jutni.   

 

Márok Csaba polgármester válaszában elmondta, hogy két nyugdíjas klub is működik a 

faluban, mindkettő aktívan részt vesz a közösségi életben és a programszervezésekben, 

bármilyen feladat kapcsán az Önkormányzat számíthat rájuk. Szerény anyagi lehetőségeihez 

képest a Képviselő-testület anyagi támogatással is segíti a két klubot. A tavalyi évben 

megkezdte működését egy magán nyugdíjas otthon is az Önkormányzat Kinizsi utcai 

épületében, akik most már a kezdeti nehézségek ellenére teljes ellátotti létszámmal tudnak 

működni. Indulásuknál egyrészt az önkormányzati ingatlan rendelkezésre bocsátásával, 

másrészt feladat-ellátási szerződéssel – mely a működési engedélyük feltétele volt - 

igyekeztünk a segítségükre lenni. Ezen kívül az idősek nappali ellátását évek óta intézményi 

keretek között biztosítjuk a lakosok számára, ahol szintén széles körű elfoglaltságra és 

programokra  nyílik lehetőség. Minden évben ünnepeljük az Idősek világnapját is.   

 

Győrfiné Nagy Irén a válasz ideje alatt távozott a teremből.  

 

Rabi János mezőfalvi lakos arról érdeklődött, hogy az önkormányzatnak van-e koordinálási 

lehetősége az erdőkivágásra vonatkozóan, mert  a bolonvári úton komoly  kár keletkezett. 

Szerinte annak, aki a munkát végezte, vissza kellene állítania a rendet. Két helyen járhatatlan 

az út. Arról is érdeklődött, hogy útjavító eszközre vonatkozóan van-e pályázati lehetőség? 

 

Márok Csaba polgármester elmondta:  tud arról,  hogy a fakivágás komoly rombolással járt, 

a helyreállítás  kapcsán már felvette a kapcsolatot az érintettel, és tavasszal bejárást fog 

kezdeményezni a vállalkozóval, hogy az a megfelelő minőségben kerüljön helyreállításra. A 

bolonvári utat sokan használják, nem csak a gazdák, a lakosság is. Útjavító gép ügyében 

felvette a kapcsolatot olyan gazdával, akinek van ilyen nagyobb gépe.  

 

Horváth László mezőfalvi lakos kérdése, hogy a Vörösmarty utcában lévő áteresz a közút 

alatt kihez tartozik, mert évek óta gazdátlan, akkor megy át a víz, amikor az úttest fölött folyik  

a víz? 

 

Márok Csaba polgármester elmondta, hogy nincs megosztva a közút melletti terület, elvileg 

közút, problémáját az okozza, hogy a Vörösmarty utca 35. középső szakaszán az áteresz 

magasabban van, ez miatt visszaduzzasztja a vizet. Az áteresz, valamint az ingatlan előtti 

árkok kitakarítása  a lakók feladata. Foglalkozunk a problémával, megpróbálunk segíteni 

ennek megoldásában, eredményt eddig sajnos nem sikerült elérni.  

  

Kovács András mezőfalvi lakos elmondta, hogy problémáját Sóki László képviselőnek és 

Dobrádi Istvánné műszaki előadónak is jelezte. Valószínűleg a Dózsa Gy. utcában két 

megosztott telek után történt a házszámozás megcsúszása. Nem tudja pontosan, hogy mi a jó 

házszáma. Ki a felelős ebben az ügyben? Sérelmezi, hogy az okmánycseréért neki kell  

fizetnie a Földhivatal tájékoztatása szerint.  

A közbiztonsággal kapcsolatban jelezte, hogy utcájukban sok a nyugdíjas, egyedülálló. Nem 

tudja, hogy kinek lehet szólni probléma esetén, mert a rendőröknek megváltozott a számuk, a 

polgárőröket meg nem mindig tudja elérni. 
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Márok Csaba polgármester elmondta, hogy az Önkormányzatnak nincs ingatlan-

nyilvántartása,  helyrajzi számok és megosztások ügyében a Földhivatal az illetékes. Szerinte 

a megosztott ingatlanoknál a házszámok általában per jellel betűjeleket kapnak, ennek a 

népesség-nyilvántartásban utána fog nézni. A földhivatali eljárások sajnos illetékkötelesek. A 

rendőrökre vonatkozóan elmondta, hogy őket úgy vezénylik, nem mindig vannak 

szolgálatban, ez az oka annak, ha nem elérhetők.  Baj esetén a Rendőrség ügyeleti központi 

számát kell minden esetben hívni, ahonnan irányítják a legközelebbi elérhető járőrt. 

  

Mittelholcz Franciska mezőfalvi lakos elmondta, hogy a Székesfehérváron tanuló 

gyerekeknek megnehezítették a bejárást, mivel a Volán ritkította a járatokat.  

 

Márok Csaba polgármester elmondta, hogy a Volántársaság utasszámlálás alapján dönt a 

járatok számáról és gyakoriságáról, de  utána jár, hogy  lehet-e ezen változtatni.  

 

Kovács András mezőfalvi lakos kérdése az volt, hogy a vállalkozóknak a veszélyes 

hulladékot hol kell lerakni, mert a szomszédja kéményéből ömlik a fekete korom?  

 

Márok Csaba polgármester elmondta, hogy az Önkormányzatnak  nincs jogosítványa arra, 

hogy ellenőrizze, ki mivel fűt. Szabálytalanság észlelése esetén  feljelentést vagy bejelentést  

kell tenni a konkrét ügyben és  az alapján indítható eljárás. Egy vállalkozónak a veszélyes 

hulladékával megfelelő módon el kell tudni számolni.  

 

Kiss Józsefné  mezőfalvi lakos kérése, hogy az átereszek, árkok tisztítását az újságban 

jelentessék meg, mert a Kinizsi utca egy részén áll a járdán a víz. Vannak házak, amelyeket 

nem rendeznek, megközelíthetetlenek.  

 

Márok Csaba polgármester válaszában elmondta, hogy nagyon sokszor megjelent az 

újságban ez a felszólítás, közfoglalkoztatottak is és a gazdák is sok segítséget nyújtottak a 

vízelvezetés megoldásában.  

 

Rédliné Kovács Andrea Vörösmarty utcai lakos szerint szintezni kellene először és úgy 

kiásni az árkokat a megfelelő vízelvezetéshez.  

 

Márok Csaba polgármester elmondta, hogy e területen sajnos nem nyertünk a pályázaton. A  

Kossuth utcát érezte a legkritikusabbnak, ezt követően a bolonvári árok került tisztításra. A 

Vízi társulattal együttműködve az idén is dolgozni fog ezen a területen a lehetőségekhez 

mérten. 

 

Más hozzászólás és kérdés nem lévén megköszönte a részvételt, és a közmeghallgatást 

bezárta.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 

Borbély Anikó                                                                                                      Márok Csaba 

      aljegyző                                                                                                            polgármester 


